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NAIDERek Garrafeko Itsasertzeko Gobernantzari buruzko Jardunaldien 7. edizioan parte hartzeko
aukera izan du. Jardunaldi horiek Vilanova i la Geltrun egin ziren, eta Udalak, Garrafeko Eskualdeko
Kontseiluak eta Bartzelonako Aldundiak antolatu zituzten. Edizio honetan kostaldeko udalerrietako
klima-aldaketara egokitzeko erronkak eta konponbideak izan ziren ardatz, abiapuntutzat SCORE
proiektu europarraren esperientzia eta emaitzak hartuta.

Erakundeen ongietorriaren ondoren, Vilanovako Living Lab osatzen duten erakundeek — Udalak,
Aldundiak eta ENT aholkularitza-enpresak — hirirako proiektuaren esparruan lortutako emaitza
nagusiak aurkeztu zituzten.
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Ondoren, klima-aldaketara egokitzeko estrategiek planteatzen dituzten erronka eta aukera nagusiei
buruzko hainbat eztabaida-saio egin ziren. Horietako bat naturan oinarritutako irtenbideetan
oinarritu zen — Oarsoaldeko LKKren parte-hartzearekin —, eta beste bat, berriz, sentsorizazioan.
Azken hori gure lankide Sara Soloagak moderatu zuen, eta hizlari hauek izan zituen: Gregori
Muñoz, Alguer de Mataró proiektukoa; Joaquín del Rio, OBSEA behatokikoa; eta Ignacio Toledo eta
Luis Aragonés, Benidormeko CCLLko ordezkariak, SCORE proiektuaren barruan.



Elkarrizketa bereziki aberasgarria izan zen, eta klima-egokitzapenean aurrera egiteko funtsezko
hainbat ondorio identifikatzea ahalbidetu zuen, sentsorizazioaren ikuspegitik. Alderdi
nabarmenetako bat izan zen premiazkoa zela eskura zegoen informazioaren eta aplikazio
praktikoaren arteko distantzia murriztea. Sentsorizazioak oso datu baliotsuak ematen baditu ere,
oraindik ere alde nabarmena dago sortutako ezagutzaren eta erabaki zehatz bihurtzeko
gaitasunaren artean. Datu horiek ekintza benetan bultza dezaten, funtsezkoa da mezu argi eta
lotesle bihurtzea, arduradun publikoek erabakiak hartzeko orduan eragin zuzena izan dezaten.

Testuinguru horretan, zientzia demokratizatzearen garrantzia azpimarratu zen, eta hori lortzeko
funtsezko hiru zutabe aipatu ziren. Alde batetik, herritarren zientziak, datuen bilketan eta
jarraipenean herritarrak inplikatzen dituenak, informazioaren kantitatea indartzeaz gain
(informazioaren kalitatea bermatzeko bermeak jarriz), gizarte-sentsibilizazioa ere sustatzen du, eta
eraldaketa politikoaren eragile bihur daiteke. Bestalde, funtsezkotzat jo zen komunikazio-
estrategiak garatzea, proiektuen ikaskuntza nagusiak esparru akademikotik harago eraman ahal
izateko, bai herritarrengana, bai administrazioetara hurbilduz. Azkenik, datuetarako sarbide
irekia eta arina (open data) bermatzeko beharra azpimarratu zen, eta horrek ahaleginak bikoiztea
saihestuko luke, lehendik zegoen ezagutza aprobetxatzea ahalbidetuko luke eta askotariko
eragileen arteko lankidetza sustatuko luke.

Beste hutsune bat sentsorizazio sozial eskasa izan zen, hau da, pertzepzio, portaera eta ohitura
sozialei buruzko informazioa atzemateko tresnarik eza. Datu horiek funtsezkoak dira komunikazio-
estrategia eraginkorragoak diseinatzeko, herritarren bizimoduan eta, ondorioz, politika publikoetan
benetako aldaketak sustatzeko.

Azkenik, agerian utzi zen gobernantza kolaboratibo baten beharra, sentsoreak instalatzea,
mantentzea eta finantzatzea erraztuko duena. Epe luzerako iraunkortasuna bermatzeko,
ezinbestekoa da aliantza egonkorrak egitea administrazio publikoen, ikerketa-zentroen, enpresen
eta herritarren artean. Lankidetza eraginkor hori da, gaur egun, abian jarritako proiektu asko
finkatzea zailtzen duen erronka nagusietako bat.





Jardunaldiari amaiera emateko, Leo Bejarano (Kataluniako Generalitateko Klima Aldaketaren
Bulegoa), Juan Carlos Castro (Smart Regions, Bartzelonako Diputazioa) eta Lara Domingo
(Ministerioko Kosta Demarkazioa) izan ziren, Vilanovako CCLLk Platja Llargan egindako
zaharberritze ekologikoaren jarduera in situ bisitatu aurretik, naturan oinarritutako
konponbidearen adibide praktikoa.

Benetan eskerrak eman nahi dizkiegu antolakuntzari eta jardunaldian parte hartu zuten guztiei.
Horrelako espazioak, ikaskuntza-trukerako eta baterako hausnarketarako guneak, funtsezkoak dira
lankidetza-sareak ehuntzeko eta klima-aldaketaren erronken aurrean hobeto prestatzeko. Lan
kolektiboaren bidez baino ezingo dugu aurrea hartu, kudeatu eta erantzun eraginkorragoak eta
iraunkorragoak eman gure lurraldeetan.
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